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VERSLAG
Verslag van : Algemeen bestuur VGGM / Bestuurscommissie

Veiligheid en Gezondheid
Gehouden op : 13 maart 2019
Plaats : Arnhem, Schelmseweg 93 A
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Verslag tekst: Voorgestelde
behandeling

1. Opening en vaststelling van de agenda
De voorzitter opent de vergadering. Het nieuwe uniform voor de ambulancedienst wordt toegelicht door dhr.
Bosman. Belangrijkste reden voor de verandering was de (beschermde) herkenbaarheid en draagcomfort.
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2. Verslagen en algemene organisatie
a. Mededelingen Ter informatie

1. Mededelingen van de voorzitter
2. Mededelingen van deelnemende gemeenten
3. Mededelingen van de directie
Dhr. Pierik wijst op het besluit in de voorafgaande vergadering Platform personen met verward
gedrag. Hij stelt voor dit besluit te bekrachtigen in deze vergadering. Het voorstel is om in
overweging te nemen als gemeenten en overige partners regionaal op te trekken in de
implementatie van de WvGGZ. En vervolgens als gemeenten in te stemmen met een
gezamenlijke uitvoering van het projectplan en een regionale projectleider aan te stellen. Met dit
voorstel wordt ingestemd.
- Geitenhouderijen
Dhr. Pierik wijst op een eerder gehouden presentatie. Het onderwerp is gevoelig. Er is een
correlatie tussen longontsteking en geitenhouderijen aanwezig. Er loopt onderzoek. Dit onderwerp
komt mei/juni terug. Op een vraag van Mw. Schaap legt dhr. Pierik uit dat dit los staat van Q-
koorts. Dhr. Van Dijk vraagt aandacht voor de causaliteitsvraag. In dit onderzoek is de
oorzakelijkheid niet aan de orde geweest. Zijn er andere oorzaken denkbaar voor longontsteking?
Dhr. Pierik antwoordt dat hierover onderzoek gaande is. Hij verwacht dat in 2021-2022 meer
bekend zal zijn. Hij wijst erop dat de meeste provincies als preventieve maatregel een stop
hebben gezet op de uitbreiding van geitenhouderijen. Dhr. Van Dijk roept op dat als er een
statistisch verband is maar geen oorzakelijk verband om dat dan ook zo te presenteren.
Dhr. Pierik wijst erop dat de GGD is niet leidend in het causaliteitsonderzoek, dat doet het RIVM.
Wethouder Meijer hecht aan voorzorgsmaatregelen als er iets significant gaande is. Hij acht het
terecht om een pas op de plaats te maken als we twijfelen over de gezondheid. Het is dan zaak
om zo snel mogelijk te weten of die causaliteit er is, ongeacht de begrijpelijke roep uit de sector.

Dhr. Slofstra meldt dat er veel positieve reflecties zijn ontvangen op het jaarverslag.
Hij wijst erop dat er op 4 april een raadsinformatiebijeenkomst plaatsvindt. Hij vraagt dit ook
kenbaar te maken in de raden. Hij wijst erop dat we weten dat deze datum voor een aantal
gemeenten niet uitkomt. Daar wordt een andere datum voor gevonden.

Dhr. Slofstra wijst op de evaluatie van de Wet Veiligheidsregio’s. Er ligt inmiddels een erg brede
concept evaluatie-opdracht.

b. Verslag en besluitenlijst vergadering AB d.d. 19 december 2018 Ter besluitvorming
Het verslag en de besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld.

c. Concept-besluitenlijst DB d.d. 20 februari 2019 Ter informatie
Voor kennisgeving aangenomen.

d. Lijst ingekomen stukken Ter besluitvorming
Er wordt ingestemd met de voorgestelde wijze van afhandeling.



Verslag

3

e. Ingekomen brieven over benzeenontgassing Ter informatie
Voor kennisgeving aangenomen.

f. Brief CdK regietafel vluchtelingen Ter bespreking
De voorzitter geeft een toelichting. Dhr. Renkema heeft enige twijfel over de realiseerbaarheid op
bepaalde onderdelen. Hij begrijpt de insteek en hij verwacht dat vooral de arbeidsmarkt en integratie
lastig zal zijn. De arbeidsmarktregio kent een andere indeling.
De voorzitter stelt vast dat wordt ingestemd met de concept-antwoordbrief. Dhr. Van Eert en dhr. Van
Dijk en Mw. Schaap zijn bereid om de volgende keer tot een nader voorstel te komen.

g. Proces inhaalslag KO’s voor brandweervrijwilligers Ter informatie
Dhr. Slofstra geeft een toelichting op de memo. Er wordt naar toe gewerkt een en ander voor de
zomer geregeld te krijgen. We gaan in gesprek met de burgemeesters onder meer over datum en
vorm. Ook gaan we na of de mensen wel een KO willen ontvangen.

3. Financiën
a. Advies Financiële Commissie Ter bespreking
Dhr. Van Hout geeft een toelichting op het advies van de Financiële Commissie.

b. Verkenning doorontwikkeling planning & control Ter bespreking
Dhr. Van Eert legt uit dat hij als burgemeester maandelijks in de raad probeert te vertellen wat er in
het AB gebeurt. Hij vindt dat een gesprek over de inhoud meer effect dan nog meer financiële stukken
produceren. Hij pleit ervoor de eigen ambassadeursrol te versterken. Dhr. Van Hout is het hier mee
eens: bij een brand een toelichting geven werkt. Men roept dat raden meer wil sturen en dan blijkt de
opkomst voor een regiobijeenkomst weer erg laag.

Verder geen bijzonderheden.

4. Publieke Gezondheid / Ambulancezorg
a. Informatie vaccinatie campagne Meningokokken ACWY 2018/2019

(+presentatie over vaccinaties en vaccinatiegraad door H. Beks) Ter informatie
Dhr. Pierik geeft een korte inleiding en wijst erop dat er in alle gemeenten binnenkort grote groepen
kinderen worden gevaccineerd. Dit is ook een communicatievraagstuk. Hij roept bestuurders op
aanwezig te zijn om uiting te geven aan de noodzaak om de vaccinatiegraad te verhogen. Het is een
flinke opgave.

Dhr. Beks geeft een presentatie. Hij geeft aan dat de vastgelegde beoogde vaccinatiegraad niet wordt
gehaald in de regio Gelderland-Midden. Over meningokokken(toename type w) is uitgebreid
gediscussieerd. Doelstelling is om dragerschap bij 14 jarigen te verlagen.
In een aantal gemeenten blijft de vaccinatiegraad achter (Barneveld, Ede, Scherpenzeel). Een risico
op een uitbraak wordt groter, niet alleen in die gemeenten. Voor de HVP vaccinatie leidt de huidige
aanpak niet tot het gewenste resultaat. De angst als er een daadwerkelijk uitbraak is lijkt te leiden tot
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een verhoogde opkomst bij een uitnodiging tot vaccinatie. De GGD is in overleg met elke gemeente
bezig met verbetering.

Mw. Schuurmans wijst erop dat we te weinig te doen met de vindplaats. Zij stelt ten aanzien van
vaccinaties dat bepaalde tijden en locaties niet aansluiten op die vindplaats. Bij de huisarts en op
school is beter.
Dhr. De Vries vraagt of er wel eens is overwogen meer plekken aan te bieden die wat minder
opvallen? Hij wijst op de grote sociale controle. Dhr. Verhulst wijst op kansen: richt je op beide
groepen. Dhr. Beks wijst erop dat in Engeland op scholen wordt gevaccineerd. Vorig jaar is onderzoek
gedaan naar de bereikbaarheid: daaruit is geen groot effect af te leiden. Wel: de fietsafstand die wij
hanteren is in onze regio het grootst. De mogelijkheid op andere plek bestaat, bijvoorbeeld op andere
JGZ locaties. Hij wijst erop dat kinderen tot 16 jaar toestemming van hun ouders nodig hebben. Hij is
het eens dat we alle groepen moeten benaderen.
Dhr. Pierik vult aan dat we bewust gekozen hebben voor niet al te grote locaties, dichtbij gemeenten.
Er zit een kostendimensie aan: de huidige kostendekking nutten we zo goed mogelijk uit. Nog
fijnmaziger krijgen we daaruit niet gerealiseerd.
Dhr. Van Dijk wil graag kijken of er nog andere maatregelen mogelijk zijn.
Dhr. Van Hout wijst erop dat iemand een persoonlijke keuze maakt die consequenties heeft voor
anderen. Misschien kan dat communicatief gebruikt worden.

b. Uitkomsten visitatie Centrum Seksuele Gezondheid Ter informatie
Voor kennisgeving aangenomen.

5. Rampenbestrijding en crisisbeheersing
a. Concepten regionaal Risicoprofiel, regionale Capaciteitenanalyse en Beleidsplan Veiligheidsregio

2020-2023 (incl. korte film) Ter besluitvorming
Dhr. Slofstra geeft een toelichting. Beleidsplannen kennen op grond van de Wet Veiligheidsregio een
vierjarige cyclus om de bestuurlijke invloed te borgen en raden te betrekken. In het voortraject in
hierover in het DB en Veiligheidsdirectie over gesproken. De reis is daarbij ebelangrijker dan de
bestemming. Over een aantal onderwerpen moeten we niet te makkelijk heen stappen: er is meer
behoefte de informatiepositie te versterken ten aanzien van de acute zorg. Er is behoefte aan een
permanent toestandsbeeld. Bij de grootste risico’s hoort een nadere beschouwing. Een overstroming
of epidemie is eigenlijk alleen via preventie aan te pakken. Overstroming zouden we meer op de
politieke agenda moeten zetten, met name als het gaat om bijvoorbeeld de verhoging van de dijk bij
Emmerich. Als die bezwijkt hebben we daar teveel last van. Misschien stappen we daar te makkelijk
overheen.
Dhr. Van Hout wijst erop dat in het DB is afgesproken dat we overstromingsrisico nationaal nogmaals
gaan adresseren.
Dhr. Van Riswijk stelt dat raden ten aanzien van het risicoprofiel zich soms richten op hele kleine
zaken die er niet in staan. Hij vraagt daarom om een gerichte leeswijzer. Ten aanzien van de
opmerking over overstromingen vraagt hij om dit handelingsperspectief dan ook toe te voegen.
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Mw. Schaap wijst op de lijvigheid van de stukken. Hoe gaan we dat delen en bespreken? Hoe houden
we dit nu actueel? Zij wijst op andere regio’s waar het veel compacter is en waar om de 3 maanden
een update wordt gedeeld.
Dhr. Slofstra antwoordt dat voor wat betreft een gerichte leeswijzer een korte filmpje is gemaakt. Hij
vindt het heel herkenbaar wat wordt gezegd over lokale problemen. Hij wijst erop dat het gesprek met
de raad geen formele consulatie is. Dat moeten we goed aangeven bij de aanbieding.
Ten aanzien van het bieden van een handelingsperspectief met betrekking tot overstromingen wijst hij
erop dat dit niet in dit plan zit. De Veiligheidsdirectie vindt het niet van deze tijd om dit onbesproken te
laten. We moeten helder zijn dat wij in sommige situaties gewoon overvraagd worden. Mensen
bereiden zich niet voor als ze niet voelen dat iets een risico is.
Hij is zich er van bewust dat dit een groot plan in. Het is een verplichting uit de wet maar hij zou de
uitvoering zelf graag ook anders zien. Hij zegt toe om, in navolging hoe we met P&C cyclus omgaan,
te gaan we bezien hoe dat in vervolg zou kunnen. Hij stelt dat we ons daarbij primair zouden moeten
richten op de nieuwe risico’s. Dat gaat in deze cyclus niet meer lukken. Hij wijst op de rol van de
waterschappen als het gaat om de preventie bij overstromingen.
Mw. Weststeijn wijst op de lijvigheid en zou graag een iets uitgebreidere samenvatting zien zodat de
overige stukken niet meer nodig zijn. De voorzitter wijst op de raadsinformatiebijeenkomst op 4 april
die ook erg verhelderd kan werken. Dhr. Slofstra verwacht dat de film en de korte samenvatting
samen genoeg zijn. De voorzitter concludeert dat wordt ingestemd om mede namens VGGM een brief
te sturen om aandacht te vragen voor de grootste risico’s.

b. Terugkoppeling bestuurlijke overleggen zorgpartners 2018 Ter informatie
Voor kennisgeving aangenomen.

6. Rondvraag en sluiting
De voorzitter wijst op het aanstaande afscheid van dhr. Van Asseldonk. Hij dankt hem voor zijn grote
inzet en betrokkenheid. De voorzitter sluit de vergadering.



Besluitenlijst AB Veiligheids- en Gezondheidsregio Gelderland-Midden /
Bestuurscommissie veiligheid en gezondheid d.d. 13 maart 2019

A. De gezamenlijke vergadering stelt het verslag en besluitenlijst vast van de vergadering van 19
december 2018.

B. De gezamenlijke vergadering stemt in met het voorstel om als gemeenten en overige partners
regionaal op te trekken in de implementatie van de WvGGZ en gezamenlijk uitvoering te geven
aan het projectplan. Er wordt ingestemd een regionale projectleider aan te stellen.

C. De gezamenlijke vergadering stemt in met de voorgestelde wijze van afdoening van ingekomen
stukken.

D. De gezamenlijke vergadering stemt in met de voorgestelde reactie op de brief van de
Commissaris van de Koning over de instroom van vluchtelingen. Tevens wordt ingestemd dat een
kleine delegatie van bestuurders een nadere verkenning doet naar een mogelijke regio-indeling en
hierover rapport uitbrengt aan het bestuur.

E. De gezamenlijke vergadering neemt het advies van de Financiële Commissie over.

F. De gezamenlijke vergadering stemt in met de conceptplannen regionaal Risicoprofiel, regionale
Capaciteitenanalyse en Beleidsplan Veiligheidsregio 2020-2023 met inachtneming van het advies
vanuit de Veiligheidsdirectie om enkele aandachtspunten nader te duiden.


